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   Anslag 
Det justerade protokollet offentliggörs på kommunens digitala anslagstavla. 
Beslutsinstans: Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum: 2024-10-22 
Anslaget sätts upp: 2024-11-05  Anslaget tas ned: 2024-11-27 
Förvaringsplats för protokollet: KS:kansli  
 
Underskrift  Utdragsbestyrkande 
 Linn Helmner    

Plats och tid 
Oskarshamnssalen, 2024-10-22 kl. 09:30-11:50 

Beslutande 
Andreas Erlandsson (S), Ordförande 
Lucas Lodge (M) 1:e vice ordförande 
Leif Axelsson 2:e vice ordförande 
Anton Sejnehed (S) 
Marie Holmgren (S) 
Sofia Gerhardsson (S) 
Yvonne Bergvall (S) 
Rolf Lindström (M) 
Robin Hanzl (M) 
Sven-Arne Ericsson (SD) 
Ted Nyberg (SD)     tjänstgör för Johanna Bäckström Wörmke (SD) 
Ingemar Lennartsson (KD) 
Karl-Erik Gustavsson (L) 
Fredrik Jonasson (V) 
Veronica Guljas (V)  tjänstgör för Magnus Larsson (C) 

   

Icke tjänstgörande ersättare 
Rickard Bäck (S), Thomas Oscarsson (S), Emil Jörgensen (M), Mathias Karlsson (KLP).  

Övriga deltagare 
Kommundirektör Henrik Andersson, kommunsekreterare Linn Helmner, ärendecontroller Evalena 
Karlsson-Hellqvist, VD Smålandshamnar AB Niclas Strömqvist § 257, stadsarkitekt Erik Hjertqvist § 
257, kommunikationschef Maria Ihse § 258 och kommunsekreterare Frida Welin § 259.  
 

Paragrafer 
§§ 253-277 
 

Justeringens plats och tid 
Justering vid den tidpunkt som anges i den digitala signaturen på protokollets sista sida.  
 
        
Andreas Erlandsson (S)   Fredrik Jonasson (V) 
Ordförande   Justerare 
 
Linn Helmner 
Sekreterare   
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§ 277 Initiativärende Skrivelse om Oskarshamns sjukhus- Ted Nyberg (SD) 46 
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§ 253  Dnr 23-71 

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Fredrik Jonasson (V) utses att justera dagens protokoll.  
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§ 254  Dnr 23-70 

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 
Utskickad dagordning fastställs med tillägg av följande initiativärende:  

§ 277 Uppdrag- Skrivelse om Oskarshamns sjukhus 

Dagens sammanträde 
Ted Nyberg (SD) initierar följande ärende till dagordningen:  
 
Uppdrag- Skrivelse om Oskarshamns sjukhus. 
 
Ordföranden ställer proposition på att ärendet läggs in som ärende § 277 på dagordningen och 
finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 255  Dnr KS 2023/000826-4 

Svar på medborgarförslag nr 17/23 - Styrande 
dokument för skötsel och underhåll Tekniska kontoret 

Kommunstyrelsens beslut 
Medborgarförslag nr 17/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från kansli- och 
utvecklingsenheten.   

Ärendet 
I medborgarförslag 17/23 föreslås att tekniska kontoret tar fram styrande dokument för skötsel och 
underhåll.  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten   
Utöver vad som är angivet i lagar och förordningar styrs verksamheten i Oskarshamns kommun av 
en rad dokument som kommunen lokalt har beslutat om. Kommunens styrdokument benämns enligt 
följande  
 

- Aktiverade dokument som beskriver hur vi ska agera för att nå ett visst resultat så som 
strategier, program och planer.  

- Normerande dokument som talar om hur vi ska möta givna situationer. I denna dokumenttyp 
ingår policyer, riktlinjer och regler.  

 
Tekniska kontoret styrs utöver budget och verksamhetsplan bland annat av följande dokument 
antagna av tekniska nämnden, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige:  
 

- Normer för uttagande av avgifter för gatu- och torgplatser 
- Policy för gatubelysning  
- Städpolicy  
- Regler för förmedling av obebyggda och gruppbebyggda småhusfastigheter inom 

Oskarshamns kommun  
- Torghandelsföreskrifter  
- Kost- och måltidspolicy  
- Policy för jakträttsupplåtelser  
- Policy för säkerhet vid vattennära anläggningar  
- Skogspolicy för Oskarshamns kommuns skogar  
- Regler för kommunens stöd till enskild väghållning  
- Riktlinjer för kravverksamheten  
- Dagvattenstrategi  
- Konstpolicy för Oskarshamns kommun  
- Investeringspolicy  
- Internhyrespolicy  

 
Utöver ovan nämnda styrdokument reglerar kommunstyrelsens delegationsordning vem som har rätt 
att fatta beslut och till vilka belopp. Inom kommunstyrelsens verksamhetsområde förekommer en 
mängd beslut och avgöranden som inte är beslut i kommunlagens mening. Det handlar om 
verkställighet och då finns det inte utrymme för självständiga överväganden. Några exempel på 
verkställighet är:  

- Avgiftsdebitering  
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- Beslut som följer direkt av författning eller avtal  
- Inköp av material för den löpande driften inom budget  

 
I medborgarförslaget efterfrågas tydligare riktlinjer kring VA-ledningar i mark, kommunens fastigheter 
exteriört, vegetationsytor samt skogspolicy. Detta är verksamhetsområden som finns tydligt 
reglerade i kommunstyrelsens reglemente under teknisk verksamhet. Ansvar, budget och 
verksamhetsplanering är politiskt beslutade och följs upp månadsvis. På Oskarshamns kommuns 
hemsida finns information om hur medborgare kan gå tillväga för att lämna synpunkter i form av 
klagomål, beröm och förbättringsförslag. Tekniska kontoret har även en rad e-tjänster för 
felanmälningar till förvaltningen.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få några särskilda konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att utskottet bör föreslå kommunstyrelsen att anse 
medborgarförslaget besvarat med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-10-
15, § 107, beslut enligt förslaget från kansli- och utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
Medborgarförslag nr 17/23 
KSNAT, 2024-10-15, § 107 
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§ 256  Dnr KS 2024/000742-1 

Information- Ägardialog Smålandshamnar AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Utifrån kommunstyrelsens uppsiktsplikt finns en rutin i kommunstyrelsens årsplanering om att 
kontinuerligt lyfta information från kommunens bolag och stiftelser.  
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde i oktober redovisar Smålandshamnar AB aktuell uppföljning av 
bolagets verksamhet och ekonomi.  

Dagens sammanträde 
VD på Smålandshamnar AB Niclas Strömqvist informerar bland annat enligt följande;  
 
Omsättning 90,9 Mkr i linje med budget (90,2 Mkr) 
Ackumulerade samlade resultatet efter finansiella poster 8,4 Mkr 
Vilket överstiger budget med 2,6 Mkr (Försäljning av vikarmskran 1,6 Mkr) 

- Oskarshamn : 5,2 Mkr (budget: 3,9 Mkr)  
- Västervik: 3,2 Mkr (budget: 1,8 Mkr)  

 

Stabil verksamhet under året 
- Västervik tillväxt +16% oms. 
- Sågat 38% ned 
- Timmer / massaved 
 

Avvikelser inom budget 
- Minskade personalkostnader 
- DoU  

• Haveri Linkran 
• Gotlandsterminal, ramp, fendrar  

 

Utsikter (budget 2025) 
- Generellt sämre tider-det som händer globalt i omvärlden påverkar hamnen 
- Vindkraftshanteringen ökar mot föregående år 
- Rådande konjunktur ger osäkra godsvolymer 
- Fortsatta utmaningar i ökad prisbild-bränsle, komponenter, reservdelar, maskiner, tjänster etc. 
- Löneökningar på ca: 12% senaste tre åren, ny avtalsrörelse 2025 
- Räknar dock med fortsatt hög efterfrågan på hamnens tjänster 
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Marknad  
- Scania 

o Avtal utgår 2025-06-30, ny RFQ ute – förhandling pågår 
- Sthlm Exergi 

o Förlängt avtal (5-år) 
- Destination Gotland 

o Avtal – 2027, vidare dialog mot 2035 
o IKEA 
o Dialog, långsiktighet, flertalet leverantörer 

- Skogsbolag 
o Vedråvara – timmer, massaved, flis & brännved 

- RDF 
o Brueningen group, värmeverk 

- Projektlaster 
 

Övrig information 
- Anvisade och godkända platser för utförsel- nytt exportsystem från och med 1 oktober.  
- Aktuellt utredningsuppdrag från kommunstyrelsen – ska avrapporteras innan årets slut.  
- Arbetsmiljö, kommunikation och digitalisering  
- Samverkansprojekt- elektrifiering och fossilfria bränslen i Oskarshamns hamn  
- ÅVS långsiktig hållbar tillgänglighet till och från Gotland  
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§ 257  Dnr KS 2024/000715-1 

Beslut om samråd- Bostadsförsörjningsprogram för 
Oskarshamns kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
Förslaget till Bostadsförsörjningsprogram för Oskarshamns kommun skickas ut på samråd för 
perioden fram till 2025-01-20.  

Ärendet 
Oskarshamns kommuns senaste bostadsförsörjningsprogram ”Bostadsförsörjningsprogram för 
Oskarshamns kommun – med sikte på 2030/2050” fastställdes av kommunfullmäktige 2011-12-12 
och reviderades 2017-12-11. Enligt lag ska riktlinjer för bostadsförsörjningen ska antas av 
kommunfullmäktige minst en gång varje mandatperiod. 
 
Aktualisering av bostadsförsörjningsprogrammet finns också med som en punkt i åtgärdsförslaget 
som är kopplat till kommunens nya Översiktsplan. Det har getts prioritet A, vilket är detsamma som 
högsta prioritet. 
 
2023-06-13, § 212, beslutade kommunstyrelsen att ge kommundirektören i uppdrag att revidera och 
aktualisera kommunens riktlinjer för bostadsförsörjning genom att ta fram ett aktualiserat 
bostadsförsörjningsprogram. Kommunstyrelsens arbetsutskott samt samhällsbyggnadsnämndens 
ordförande är styrgrupp för uppdraget.  
 
Arbetet har gjorts genom en arbetsgrupp på samhällsbyggnadskontoret och utvecklingsenheten. 
Arbetet har löpande avrapporterats till, och fått vägledning av, styrgruppen.  
 
Nästa steg i processen för antagande är att godkänna förslaget för samråd till berörda parter.  
 
Bostadsförsörjningsprogram 
Att kommunerna har huvudansvaret för bostadsförsörjningen framgår av bostadsförsörjningslagen. 
Varje kommun ska anta riktlinjer för bostadsförsörjningen i kommunen och genom dessa riktlinjer 
planera för bostadsförsörjningen. Syftet med planeringen för bostadsförsörjningen är att skapa 
förutsättningar för alla i kommunen att leva i goda bostäder och att främja att ändamålsenliga 
åtgärder för bostadsförsörjningen förbereds och genomförs. Riktlinjerna för bostadsförsörjningen ska 
i sin tur bland annat utgöra underlag för planläggning enligt plan- och bygglagen. 
 
Kommunens riktlinjer för bostadsförsörjningen ska minst innehålla följande uppgifter: 
 
• kommunens mål för bostadsbyggande och utveckling av bostadsbeståndet 
• kommunens planerade insatser för att nå uppsatta mål 
• hur kommunen har tagit hänsyn till relevanta nationella och regionala mål, planer och program 

som är av betydelse för bostadsförsörjningen. 
 
Som grund för de här uppgifterna ska det finnas en analys av: 
 
• den demografiska utvecklingen 
• marknadsförutsättningarna 
• vilka bostadsbehov som inte tillgodoses på den lokala bostadsmarknaden 
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Riktlinjerna för bostadsförsörjning ska samrådas med länsstyrelsen, regionen samt eventuellt 
berörda grannkommuner.  
 
Bostadsförsörjningsprogram för Oskarshamns kommun är indelat i två delar: 
 
DEL I benämns ”förarbete, underlag och analyser” och innehåller statistik, svar på 
enkätundersökning, analyser beskrivning av särskilda grupper på bostadsmarknaden och 
redovisning av riktlinjernas koppling till lokala, regionala och nationella mål med mera. Denna del 
kan ses som ett underlag för slutsatserna i del II. 
 
DEL II benämns ”Huvudprogram” och innehåller prognostisering samt vägledning för 
bostadsförsörjningen och för planering av nya bostäder.  
 
Programmet finns bifogat till tjänsteutlåtandet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Syftet med planeringen för bostadsförsörjningen är att skapa förutsättningar för alla i kommunen att 
leva i goda bostäder. Att som barn ha möjlighet att växa upp i en god och trygg bostadsmiljö har stor 
betydelse. Med en klok och genomtänkt bostadsplanering kan kommunen öka förutsättningarna för 
att det skapas en god bostadsmarknad som är anpassad efter det lokala behovet. Det kan handla 
om barnfamiljers bostadsmöjligheter, ungdomarnas möjligheter till debut på bostadsmarknaden eller 
om ensamkommande barns möjlighet till bostad.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från stadsarkitekten och kommundirektören föreslås att kommunstyrelsen 
godkänner att förslaget till Bostadsförsörjningsprogram för Oskarshamns kommun skickas ut på 
samråd för perioden fram till 2025-01-20. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-10-15, § 186, beslut enligt förslaget från 
stadsarkitekten och kommundirektören.  

Dagens sammanträde 
Stadsarkitekt Erik Hjertqvist föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
 
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning i ärendet. Ordföranden 
godkänner detta.  

Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP)  
Kustlandspartiet vill se en återremiss med fokus på en mer realistisk befolkningsökning  
 
Del 2 alternativet kan inte längre ses som realistiskt. Byggandet har inte alls varit i den takt som 
tidigare utlovats. Aktiviteter som skulle få dagens trend att vända, med ett stillastående eller 
nedåtgående invånarantal har uteblivit. När det gäller nya flyktingströmmar som skulle höja antalet 
invånare i kommunen, så är det inte särskilt troligt med tanke på den linje vi har på nationella planet. 
Det är heller inte önskvärt att bygga befolkningsökningen på dom i för stor grad. Utan vi ska 
fokusera på att få antalet invånare att öka, för att dom vill bo i kommunen. Vi som politiker måste 
visa att vi är verklighetsförankrade. Visst kan vi och ska bli fler, men vi bör sätta mål som är 
realistiska. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, stadsarkitekten och kommundirektören  
Del I av Bostadsförsörjningsprogram – samrådshandling 
Del II av bostadsförsörjningsprogram – samrådshandling 
KSAU 2024-10-15, § 186, 
 
Skickas till  

För åtgärd:  

Stadsarkitekten 
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§ 258  Dnr KS 2024/000746-1 

Information- Utvärdering O-ringen 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen. 

Ärendet 
Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar kommunikationschef Maria Ihse om genomförd 
utvärdering av O-ringen Smålandskusten.  
 
Bifogat i handlingarna inför föredragningen finns den turismekonomiska rapporten från 
Upplevelseinstitutet som är framtagen för att utvärdera de turistekonomiska effekterna som tillfördes 
Oskarshamns kommun i samband med att O-Ringen 2024 ägde rum.  
 
Undersökningen tar sin utgångspunkt i det tillflöde av turister och den konsumtion som annars inte 
skulle ägt rum (om det ej vore för evenemanget). Andra ytterligare syfte är att utvärdera hur man 
upplevde Oskarshamn/Smålandskusten som destination.  

Dagens sammanträde 
Kommunikationschef Maria Ihse informerar om uppföljning av O-ringen, dels utifrån utvärdering 
genomförd av organisationen för O-ringen och dels utifrån kommunens egna uppföljning, bland 
annat enligt följande;  
 
- Resultat av genomförd enkät i samband med O-ringen- Information/värdet i stora evenemang 

 
- Intern enkät i organisationen (kommunen och Attraktiva Oskarshamn). Goda resultat – 

arbetsglädje, positiv samverkan mellan kommunen och O-ringen, ”att jobba för gemensamt mål”, 
självförtroende efter genomfört evenemang. Område som lyfts som mer utmanande i projektet är 
ansvarsfördelning inom projektet.  
 

- Ekonomisk uppföljning, 165 miljoner kronor i turismekonomisk omsättning (beräknad utifrån en 
särskild modell) 
 

- Enligt den officiella statistiken hade evenemanget 19.246 unika deltagare. 72% av deltagarna 
kom från Sverige, medan 10% kom från övriga nordiska länder och 18% kom från länder utanför 
norden. Deltagarna hade medföljare med sig till Oskarshamn och Smålandskusten. Medföljare 
är personer som följer med utan att själva delta i tävlingarna. Svenska deltagare hade 13% 
medföljare med sig medan såväl nordiska som utomnordiska deltagare hade 7% medföljare i 
sina resesällskap. Sammantaget kom det därmed ca 21.700 unika turister (inkl. medföljare) till 
Oskarshamn och Smålandskustgen med anledning av O-Ringen. 
 

- Av genomförda enkäter framkommer att viljan att återvända samt att rekommendera 
Oskarshamns/Smålandskusten var hög bland respondenterna.  
 

- Respondenterna var generellt nöjda med sitt boende. 
 

- Dagpendlarna spenderade i genomsnitt ca 523 kr per dag av vilket shopping & souvenirer samt 
restaurang & café var de två största utgiftsposterna. Övernattarna spenderade i genomsnitt 278 
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kr på logi samt 796 kr per dag på övrig konsumtion, av vilket restaurang & café, livsmedel & 
kiosk, samt shopping & souvenirer var de största utgiftsposterna (utöver logi).  
 

- 89% av respondenterna var aktiva och tog del av vad Oskarshamn/Smålandskusten hade att 
erbjuda. De mest populära aktiviteterna var ”ätit på restaurang”, ”badat på badplats”, ”shoppat 
friluftsprodukter”, ”besökt Öland” och ”upptäckt Oskarshamns Street Art”, m.m.  

 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Turismekonomisk rapport från Upplevelseinstitutet  
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§ 259  Dnr KS 2024/000185-28 

Information- Valnämndens utvärdering av EU-valet 
2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen om valnämndens utvärdering av EU-valet och beslut 2024-09-03, § 27, noteras som 
mottagen.  

Ärendet 
Valnämndens uppdrag är att på lokal nivå ansvara för genomförandet av allmänna val till riksdag, 
kommun- och regionfullmäktige, val till Europaparlamentet samt folkomröstningar i enlighet med 
gällande lagar.  
 
Valnämnden ansvarar för att val i enlighet med bestämmelserna i vallagen, kommunallagen samt 
lagen om kommunala folkomröstningar. Det innebär att valnämnden i Oskarshamns kommun är 
lokal valmyndighet och bland annat utser och utbildar röstmottagare, beslutar om vallokaler, 
arrangerar förtidsröstning, svarar för den preliminära räkningen av rösterna på valkvällen samt 
ansvarar för den så kallade onsdagsräkningen.  
 
Valet till Europaparlamentet genomfördes den 9 juni 2024. Vid nämndens sammanträde den 3 
september presenterade valkansliet en utvärdering av valgenomförandet. Sammanställningen 
bifogas tjänsteutlåtandet.  
 
Valnämnden beslutade 2024-09-03, § 27, inom ramen för utvärdering av EU-valet 2024 enligt 
följande:  
 
- Informationen gällande utvärdering av valet till Europaparlamentet 2024 godkänns och 

överlämnas till kommunstyrelsen.   
 

- Valkansliet får i uppdrag att genomföra en översyn av kommunens valdistrikt. Förslag på 
eventuella förändringar ska vara valnämnden tillhanda senast 1 september år 2025.  
 

- Valkansliet får i uppdrag att inför valet 2026 genomföra en utredning av valnämndens behov i de 
kommunala lokaler som används vid allmänna val.  
 

- Valkansliet får i uppdrag att, inför 2026 års budgetprocess, utreda vilka resurser som krävs för 
att säkerställa en stabil valorganisation inför kommande val. Utredningen ska vara valnämnden 
tillhanda senast 31 januari 2025.  

 
Konsekvenser för barn och unga 
Enligt valnämndens beslut 2024-09-03, § 27: Utredningen gällande säkerställandet av en stabil 
valorganisation bör belysa vad som krävs i resurser för att öka valdeltagandet hos 
unga/förstagångsväljare samt hur fler unga röstmottagare kan rekryteras i valorganisationen.  
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att informationen om valnämndens 
utvärdering av EU-valet och beslut 2024-09-03, § 27, noteras som mottagen. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-10-15, § 192, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Kommunsekreterare Frida Welin föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Valnämnden 2024-09-03, § 27 
Sammanställning utvärdering EU-valet 2024  
KSAU 2024-10-15, § 192 

Skickas till  

För kännedom:  
Valnämnden  
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§ 260  Dnr KS 2024/000099-6 

Antagande av näringslivsprogram - 10 punkter för ett 
starkare näringsliv 

Kommunstyrelsens beslut 
Näringslivsprogram – 10 punkter för ett starkare näringsliv antas.  
 

Reservation 
Leif Axelsson (SD), Ted Nyberg (SD) och Sven-Arne Ericsson (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för yrkandet från Leif Axelsson (SD) med följande motivering;  
 
Dokumentet som det är utformat nu saknar konkreta åtgärder och tydliga strategier för att stärka 
företagsklimatet i kommunen. 

Ärendet 
Programmet bygger på ”10 punkter för ett starkare näringsliv” och beskriver kommunens 
näringslivsarbete. Programmet är tänkt att vara vägledande för den kommunala organisationen och 
tydliggöra densamma för näringslivet. För att bidra till ett starkt näringsliv i Oskarshamns kommun 
ska kommunen arbeta efter följande punkter:  
 
1. Det ska vara enkelt att få bra service.  
2. Det ska vara lätt för företag att etablera sig.  
3. Det ska gå snabbt och enkelt att få bygglov.  
4. Det ska finnas en god förståelse för företagarnas vardag.  
5. Det ska finnas en bra kontakt mellan kommun och näringsliv.  
6. Det ska finnas god tillgång på relevant kompetens.  
7. Det ska vara attraktivt att bo och leva här.  
8. Det ska finnas bra stöd för att starta företag.  
9. Det ska finnas goda kommunikationer till och från kommunen.  
10. Det ska erbjudas bra stöd och underlag när vi upphandlar.  

Konsekvenser för barn och unga 
Kommunen prioriterar att inspirera unga till företagande genom ett nära samarbete med Ung 
Företagsamhet och erbjuda skolelever en modern arbetslivsorientering. I övrigt innebär strategin 
inga konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att utskottet bör föreslå 
kommunstyrelsen att anta Näringslivsprogram – 10 punkter för ett starkare näringsliv. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-10-
15, § 105, beslut enligt förslaget från kommunledningsförvaltningen.  
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Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) och Ted Nyberg (SD) yrkar återremiss av ärendet med motiveringen att 
dokumentet som det är utformat nu saknar konkreta åtgärder och tydliga strategier för att stärka 
företagsklimatet i kommunen. 
 
Lucas Lodge (M) och Karl-Erik Gustavsson (L) yrkar bifall till förslaget från utskottet. 
 
Ordföranden meddelar att först ska det prövas om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag. 
Kommunstyrelsen godkänner detta.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutat att ärendet 
ska avgöras idag och därmed avslås yrkandet om återremiss från Leif Axelsson (SD) och Ted 
Nyberg (SD).  
 
Ordföranden ställer därefter proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
 
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning i ärendet. Ordföranden 
godkänner detta.  
 
Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP) 
Programmet måste vara mer relevant. om det inte finns en plan för hur programmet ska förverkligas. 
Det bör dessutom finnas en realism (till exempel antalet invånare) i vad kommunen kan förverkliga 
och påverka. Kustlandspartiet vill se en återremiss och att man återkommer med något som på 
riktigt kan stärka förutsättningarna för näringslivet.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande  
Näringslivsprogram – 10 punkter för ett starkare näringsliv  
KSNAT 2024-10-15, § 105 

Skickas till  

För åtgärd: 
Näringslivschefen 
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§ 261  Dnr KS 2024/000113-16 

Månadsuppföljning september 2024, Tekniska 
kontoret 

Kommunstyrelsens beslut 
Tekniska kontorets månadsuppföljning per 30 september 2024 godkänns. 

Ärendet 
Månadsuppföljning per 30 september 2024 och årsprognos har sammanställts för Tekniska kontoret, 
se ekonomisk sammanställning i bilaga 1. Belopp nedan inom parentes avser föregående månad. 

Bakgrund 
Enligt kommunallagen ska kommunerna, både på kort och lång sikt, ha en god ekonomisk 
hushållning i sina verksamheter. Detta uppnås genom en ekonomi i balans med regelbundna 
uppföljningar och utvärderingar av verksamheterna. Enligt kommunens ekonomi- och verksamhets-
styrningsregler ska månadsuppföljningar göras löpande tillsammans med helårsprognoser. Styrelser 
och nämnder ska regelbundet följa upp utvecklingen av verksamheternas ekonomi. 
Månadsuppföljningarna ska beslutas av kommunstyrelsen. 

Driftbudget 
Periodens händelser  
Per 30 september redovisar den avgiftsfinansierade VA-verksamheten en budgetavvikelse på 
0,0 mnkr (1,5 mnkr). Den fakturerade vattenförbrukningen fortsätter vara i nivå med föregående år. 
VA-driften löper på.  
 
Per 30 september redovisar de skattefinansierade verksamheterna en budgetavvikelse på 4,8 mnkr 
(4,5 mnkr). Kostenhetens intäkter på alla försäljningsställen fortsätter att minska, livsmedels-
kostnaderna fortsätter vara på hög nivå och inom vissa segment förväntas priserna att öka. Arbetet 
med livsmedelsupphandlingen pågår i samarbete med andra kommuner och upphandlingsenheten i 
Västervik. Fastighetsavdelningens verksamheter löper på, men det planerade underhållet har 
minskat enligt vårens åtgärdsplan. Ett nytt hyressystem ska implementeras under kommande två 
månader. Gatuavdelningens verksamheter fortskrider.  
 
Årsprognos 
Den avgiftsfinansierade VA-verksamheten redovisar en oförändrad årsprognos på -4,6 mnkr  
(-4,6 mnkr). Budgetavvikelsen avser det planerade underskottet som kommer balanseras mot det 
tidigare upparbetat VA-kapital på 5,2 mnkr. 
 
För de skattefinansierade verksamheterna bedöms årsprognosen till -1,6 mnkr (-1,6 mnkr) och avser 
vinterväghållningen. Beroende på kommande vinter och återstående budget kan årsprognosen 
förändras. Övriga verksamheter redovisar inte någon budgetavvikelse. 
 
 
Vidtagna åtgärder 
Alla verksamheter har arbetat med handlingsplan och åtgärdsplan. Handlingsplanens åtgärder inför 
2024 var på 3,5 mnkr och berörde samtliga avdelningar. Vårens åtgärdsplan var på 2,0 mnkr och 
omfattade fastighetsavdelningen och kostenheten. Samtliga åtgärder är genomförda och ger effekt.  
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Inga åtgärder vidtas för VA-avdelningens underskott som kommer balanseras mot befintligt VA-
kapital. För vinterväghållningen har inga åtgärder vidtagits då dessa underskott hanteras på särskilt 
sätt. 

Investeringsbudget 
Per 30 september uppgår budgetavvikelsen för de avgiftsfinansierade investeringarna till 21,8 mnkr 
(20,5 mnkr) och i årsprognosen 24,2 mnkr (26,5 mnkr). Dessa överskott kommer behöva överföras 
till 2025 då projekten är fleråriga och fortsätter nästa år. Förnyelseprojekten inom ledningsnätet 
fortskrider, installation av solceller på Fredriksbergs vattenverk sker kommande två månader, VA-
utbyggnaden i Klintemåla pågår och planeras vara klar nästa år, upprustning av Norra vattentornet 
pågår och upprustningen av Södra vattentornet är under uppstart. 
 
Per 30 september uppgår budgetavvikelsen för de skattefinansierade investeringarna till 19,5 mnkr 
(16,1 mnkr) och årsprognosen 15,2 mnkr (8,0 mnkr). Budgetöverskottet behöver överföras till nästa 
år och avser två fastighetsprojekt med förskjuten projektstart samt två projekt inom gatuavdelningen 
som kommer att avslutas nästa år.  

Frisknärvaro  
Tekniska kontoret arbetar löpande och strukturerat med frisknärvaron. Målet för frisknärvaron är 
95 %. Statistiken släpar en månad men fram till augusti 2024 uppgår frisknärvaron till 96,0% 
(96,1 %) vilket innebär att målet är uppfyllt. 

Löften  
Tekniska kontoret har 28 st löften varav 3 st för avgiftsfinansierad verksamhet och 25 st för 
skattefinansierade verksamheter. Alla verksamheter rapporterar hög måluppfyllelse förutom för tre 
löften inom gatuavdelningen där måluppfyllelsen är fortsatt god. 
 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Månadsuppföljningen gör det möjligt för verksamheterna att se de ekonomiska förutsättningarna för 
det som är kvar av året. Utifrån detta kan chefer ha kontroll på medelsanvändningen och vid behov 
omfördela tillgängliga medel på bättre sätt. Vid en svår ekonomisk situation behövs prioriteringar, 
dessa ska ses och bedömas från ett barnperspektiv. Om de ekonomiska förutsättningarna ändras 
kan det påverka servicen till medborgarna och i sin tur drabba barn och unga. 

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att utskottet bör föreslå kommunstyrelsen att 
godkänna tekniska kontorets månadsuppföljning per 30 september 2024. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-10-
15, § 106, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Bilaga 1 Drift- och investeringsuppföljning 240930 
KSNAT 2024-10-15, § 106 

Skickas till 

För kännedom: 
Ekonomiavdelningen 

För åtgärd: 
Förvaltningschef tekniska kontoret 
Ekonom tekniska kontoret 
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§ 262  Dnr KS 2024/000650-2 

Förslag från gatunamnsberedningen - Nya kvarters- 
och gatunamn 

Kommunstyrelsens beslut 
Nya kvarters- och gatunamn antas enligt gatunamnsberedningens förslag 2024-09-04, §§ 1-3.  

Ärendet 
Gatunamnsberedningen har haft sammanträde, 2024-09-04, för att ta fram förslag på nya kvarters- 
och gatunamn i Oskarshamns kommun. Beredningens förslag, §§ 1-3, framgår i bilagan och är 
underlag för beslut i kommunstyrelsen. Förslagen består av nya kvarters- och gatunamn i nytt 
bostadsområde vid Sjöboviken i Oskarshamns tätort. Området är föremål för ett pågående 
detaljplanearbete och namnen gäller under förutsättning att detaljplanen vinner laga kraft.  

Beslut om nya gatu- och kvartersnamn 
Gatunamnsberedningen är Oskarshamns kommuns politiska beredning för att ta fram förslag på nya 
gatunamn och kvartersnamn. Gatunamn sätts i alla tätorter i kommunen. Kvartersnamn sätts i 
Figeholms och Oskarshamns tätorter. Kvartersnamnen är sedan grund för fastigheternas 
registerbeteckningar vid fastighetsbildning. Efter att en detaljplan vunnit laga kraft eller under ett 
pågående planarbete arbetar beredningen fram ett förslag på de nya gator och kvarter som bildas. 
Gatunamnsberedningens protokoll är beslutsunderlag för kommunstyrelsen. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några särskilda konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kommunstyrelsen antar nya 
kvarters- och gatunamn enligt gatunamnsberedningens förslag 2024-09-04, §§ 1-3. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-10-15, § 188, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Gatunamnsberedningen 2024-09-04, §§ 1-3  

Skickas till 
 
Samordnare gatuberedningen 
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§ 263  Dnr KS 2024/000707-1 

Friköp av arrendetomt, Ågatan i Figeholm 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Tomterna inom del av Figeholm 3:2 säljs till värderat pris enligt följande:  
 
Scoutgården: 120 tkr  
Ågatan 21: 150 tkr 

Ärendet 
Kommunfullmäktige föreslås ta beslut om att möjliggöra friköp av två arrendetomter inom del av 
Figeholm 3:2. Tomterna föreslås säljas till marknadspris.  

Information om avslutad planprocess för del av Figeholm 3:2 och bakgrund till 
förslaget om friköp 
Scoutgården i Figeholm, på arrendetomt inom del av Oskarhamn Figeholm 3:2, har sedan en tid ny 
ägare. Ägaren har önskat göra om byggnaden på tomten till bostad men arrende samt bygglov tillät 
inte det då det var planstridigt, detta utifrån att området har varit planlagt som allmänplats 
park/plantering (detaljplan från 1964). Planområdet omfattar cirka 1700 kvadratmeter.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har därefter genomfört en planprocess för att ändra detaljplanen med 
syfte att möjliggöra för bostäder samt centrumändamål. Detaljplanen vann laga kraft 2024-07-10. 
Kostnaden för detaljplanen ska tas ut från köparen vid försäljning av tomten.  
 
Inom planområdet återfinns två stycken befintliga huvudbyggnader där arrenden upplåter 
byggnaderna som fritidsboende samt träningsanläggning/gym och kontor. Byggnaden med arrende 
för kontor inom planområdet är scoutgårdens gamla byggnad. Den andra byggnaden med arrende 
som fritidshus besitter eventuellt kulturhistoriska värden vilket har utretts i planprocessen. 
Planområdet gränsar i öster till befintlig lekplats vilken inte ingår i planområdet. Planområdet är inte 
utpekat i gällande översiktsplan 2030. 
 
Under planprocessen har båda arrendatorerna visat intresse för att köpa loss respektive fastighet 
och en värdering av tomterna har därför gjorts. Värderingen framgår av bilaga 1 och 2 till 
tjänsteutlåtandet.   
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget om att möjliggöra friköp av de båda arrendetomterna bedöms inte få någon negativ 
påverkan för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från samhällsbyggnadskontoret föreslås enligt följande: Tomterna inom del av 
Figeholm 3:2 säljs till värderat pris enligt följande: Scoutgården: 120 tkr Ågatan 21: 150 tkr.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-10-15, § 183, beslut enligt förslaget från 
samhällsbyggnadskontoret.  
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, samhällsbyggnadskontoret 
Bilagor: Värdering Scoutgården och Värdering Ågatan 21 
KSAU, 2024-10-15, § 183 

Skickas till 

För åtgärd: 
Samhällsbyggnadschefen  
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§ 264  Dnr KS 2024/000743-1 

Fastställande av utdebitering av allmän 
kommunalskatt för år 2025 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
Den kommunala skattesatsen för år 2025 fastställs till 22:35 per skattekrona 

Ärendet 
Utdebitering till allmän kommunalskatt för år 2025 ska fastställas. Enligt kommunallagen ska 
kommunstyrelsen bereda ärendet i oktober månad för att kommunfullmäktige ska kunna ta beslut 
om skattesats och budget i november månad.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-27, § 167 att den kommunala skattesatsen för år 2024  
fastställs till 22:35 per skattekrona. 

Konsekvenser för barn och unga 
Till största del finansierar kommunen sin verksamhet genom kommunalskatteintäkter. Nivån på  
skatteintäkterna påverkar kommunens möjligheter att bedriva verksamhet med god kvalitet för  
kommunens invånare. Barn och unga är en viktig grupp och kostnaderna för exempelvis skola och  
barnomsorg utgör en stor del av kommunens totala kostnader.  

Dagens sammanträde 
Andreas Erlandsson (S) yrkar att skattesatsen ska vara oförändrad.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från Andreas Erlandsson (S) och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta. 
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§ 265  Dnr KS 2024/000712-1 

Hemställan från Räddningstjänst Sydost- Förlängd 
period för interimsdirektionen 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
1. Oskarshamns kommun godkänner förslaget från Räddningstjänst Sydost om att förlänga 

perioden för förbundets interimsdirektion till och med 2026-12-31 för att därefter ersättas av en 
direktion enligt beslutad förbundsordning.   

2. Hemställan från Räddningstjänst Sydost 2024-08-30, § 50, anses därmed behandlad.  

Ärendet 
Direktionen för Räddningstjänst Sydost har 2024-08-30, § 50, beslutat att hemställa hos 
ägarkommunerna om att fortsätta med förbundets interimsdirektion år 2025 och år 2026.  
 
Som ägarkommun ska Oskarshamns kommun, genom beslut i kommunfullmäktige, ta ställning till 
hemställan från Räddningstjänst Sydost. Förslaget är att besluta i enlighet med hemställan för att 
möjliggöra en fortsatt kontinuitet i direktionen för resterande del av mandatperioden.  

Hemställan från Räddningstjänst Sydost 2024-08-30, § 50 
I samband med att kommunalförbundet Räddningstjänsten Sydost bildades 2023-01-01 beslutades 
att förbundet skulle ledas av en interimsdirektion under 2023 bestående av KSO från respektive 
ägarkommun. I slutet av 2023 beslutades att interimsdirektionen skulle kvarstå även under 2024.  
 
Då förändringstakten inom svensk räddningstjänst är hög i allmänhet, och inom Räddningstjänsten 
Sydost i synnerhet, bedömer direktionen för Räddningstjänsten Sydost att det föreligger ett behov av 
ett fortsatt interimstyre för resten av mandatperioden. Därav beslutades på direktionsmöte 2024-08-
30 att hemställa till respektive ägarkommun om att nuvarande interimsdirektion kvarstår under 2025 
och 2026 för att därefter ersättas av en direktion enligt beslutad förbundsordning. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga. 
  
Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  
 
- Oskarshamns kommun godkänner förslaget från Räddningstjänst Sydost om att förlänga perioden 
för förbundets interimsdirektion till och med 2026-12-31 för att därefter ersättas av en direktion enligt 
beslutad förbundsordning.  
 
- Hemställan från Räddningstjänst Sydost 2024-08-30, § 50, anses därmed behandlad. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-10-15, § 189, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Protokoll Räddningstjänst Sydost 2024-08-30, § 50  
KSAU, 2024-10-15, § 189 

Skickas till 
Räddningstjänst Sydost 
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§ 266  Dnr KS 2024/000713-1 

Hemställan från Räddningstjänst Sydost- Borgen för 
lån hos Kommuninvest 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
1. Kommunfullmäktige i Oskarshamns kommun beslutar att såsom för egen skuld ingå borgen för 

Räddningstjänsten Sydosts låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 19 026 276 
kr jämte därpå löpande ränta och kostnader.  

2. Hemställan från Räddningstjänst Sydost 2024-08-30, § 47, anses därmed hanterad.  

Ärendet 
Räddningstjänst Sydost hemställer genom beslut 2024-08-30, § 47, hos medlemskommunerna om 
att ta beslut om att gå i borgen för kommunalförbundet hos Kommuninvest för lån omfattande värdet 
på de anläggningstillgångar som överfördes från Oskarshamns kommun till Räddningstjänst Sydost i 
samband med verksamhetsövergången 2023-01-01 innebärandes en summa om 19 026 276,00 kr.  
 
Kommunfullmäktige har att ta ställning till hemställan från Räddningstjänst Sydost.  

Beslut om ansökan om lån hos Kommuninvest , Räddningstjänst 
Sydost 2024-08-30, § 47  
Vid verksamhetsövergången 2023-01-01 tecknades en revers som ett räntefritt lån mellan 
Räddningstjänsten Sydost och ägarkommunerna gällande de anläggningstillgångar som skrevs över 
på förbundet. Bokfört belopp enligt nedan: 
 
Ambitionen var att lösa reversen vid 2023 års utgång. På grund av ränteläget och den ekonomiska  
situationen beslutades i slutet av 2023 att förlänga reversen även under 2024. Vid slutet av  
2024 är dock ambitionen att lösa reversen mot ägarkommunerna.  
 
Ett kommunalförbund kan inte ansöka om medlemskap hos Kommuninvest. Däremot kan ett  
kommunalförbund ansöka om lån. Innan lån beviljas måste det säkerställas att alla  
ägarkommuner är medlemmar hos Kommuninvest, samt att ägarkommunerna går i borgen för  
kommunalförbundet. 
 
Alla ägarkommuner till Räddningstjänsten Sydost är medlemmar i Kommuninvest. Det som  
kvarstår innan ansökan kan göras är beslut från respektive kommun att man går in som  
borgensman för det lån som Räddningstjänsten Sydost tecknar.  
 
Gällande de tidigare kommunalförbunden (Ölands kommunalförbund och  
Räddningstjänstförbundet Emmaboda/ Torsås) kommer diskussion föras med respektive  
kommun hur fördelningen av borgenssumma ska ske mellan berörda kommuner 
 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte påverka barn och unga.  
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  
- Oskarshamns kommun godkänner förslaget från Räddningstjänst Sydost om att förlänga 

perioden för förbundets interimsdirektion till och med 2026-12-31 för att därefter ersättas av en 
direktion enligt beslutad förbundsordning.  

- Hemställan från Räddningstjänst Sydost 2024-08-30, § 50, anses därmed behandlad. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-10-15, § 190, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, Kansli- och utvecklingsenheten  
Protokoll med hemställan Räddningstjänst Sydost 2024-08-30, § 50 
KSAU, 2024-10-15, § 190 

Skickas till 
Räddningstjänst Sydost  
Ekonomiavdelningen  
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§ 267  Dnr KS 2024/000263-2 

Svar på e-förslag 2/24 - Cykelväg mellan Påskallavik 
och Oskarshamn 

Kommunstyrelsens beslut 
E-förslag nr 2/24 genomförs delvis.   

Ärendet 
I e-förslag 2/24 föreslås att Oskarshamns kommun anlägger en cykelväg mellan Påskallavik och 
Oskarshamns. Förslaget publicerades för omröstning och 350 personer har stöttat förslaget.  
 
När ett e-förslag tagits upp för politisk behandling hanteras det på tre olika sätt:  
- E-förslaget genomförs  
- E-förslaget genomförs delvis  
- E-förslaget genomförs inte  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten 
Fördelningen av ansvaret för vägar i Sverige ser i korthet ut enligt följande:  
- Staten (genom Trafikverket) ansvarar för de allmänna vägarna 
- Kommunerna förvaltar kommunala gator och vägar  
- Enskilda vägar förvaltas av vägföreningar/samfälligheter eller av enskild fastighetsägare  
 
Den som ansvarar vägen är också skyldig att utföra de åtgärder som behövs såväl sommar- som 
vintertid. Kommunen har ett omfattande ansvar för väghållningen och kostnaderna för den är 
betydande. Alla Sveriges regioner tar fram en regional transportplan som omfattar investeringar på 
det regionala vägnätet. I Kalmar län utgörs dessa vägar av samtliga statliga vägar, förutom E22, 
riksväg 25 och 40 som istället ingår i den nationella planen. Den regionala transportplanen har som 
utgångspunkt att prioritera åtgärder i transportsystemet som stödjer länets utvecklingspotential. Vid 
byggnation av cykelvägar längs statliga infrastruktur fördelas kostnaden med 50 % mellan medel i 
regional transportplan och berörd kommun. När Trafikverket ansvarar för vägen ska ett avtal om 
åtgärden upprättas mellan kommunen och Trafikverket där finansiering, genomförande samt drift- 
och underhåll regleras.  
 
Med stöd i den regionala transportplanen har Region Kalmar län tagit fram en regional 
cykelinfrastrukturplan. Syftet med planen är att identifiera vilka sträckor längs statlig infrastruktur i 
Kalmar län som skapar en sammanbindande funktion för vardagsresande och som därmed ska 
byggas ut med cykelinfrastruktur. I den regionala cykelinfrastrukturplanen finns en gång- och 
cykelväg från Påskallavik till Oskarshamn med.  
 
I planen skriver regionen att ”Sträckan har en sammanbindande funktion och kan ge effekt på ett 
större flöde av människor. Binder samman två tätorter som båda har skola och näringsliv. Ökar 
Påskallaviks tillgänglighet till en framtida mobilitetshub i Oskarshamn. Skapar ökad tillgänglighet till 
vård- och hälsocentraler i Oskarshamn. Cykelvägen blir en viktig del i stråket längs kusten.”  
 
Anläggandet av en cykelväg mellan Påskallavik och Oskarshamn förutsätter vissa kommunala 
ersättningar. Kommunfullmäktige beslutade 2024-05-06, § 54 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
kostnadsberäkna den kommunala delen gällande anläggande av en gång- och cykelväg från 
Påskallavik till Oskarshamn. För de dessa delar har tekniska kontoret tagit fram en 
kostnadsberäkning för anläggandet av cykelvägen. Dialog med Trafikverket kring hela vägplanen, 
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eventuella etappindelningar och den kommunala medfinansieringen pågår. Kommunen har för avsikt 
att delta och teckna de avtal som behövs och som kommunen har möjlighet att medfinansiera.   

Konsekvenser för barn och unga 
Oskarshamns kommun arbetar för säkra cykelbanor, cykelparkeringar och tillgänglig kollektivtrafik 
för att ge barn och unga möjligheter att röra sig tryggt och självständigt i trafiken.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att utskottet bör föreslå 
kommunstyrelsen att delvis genomföra e-förslaget. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-10-
15 § 108, beslut enligt förslaget från kansli- och utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
E-förslag 2/24 
 
Skickas till  
För åtgärd:  
Kommunsekreteraren  
 
För kännedom:  
Tekniska kontoret/Gatuchefen  
Utvecklingschefen  
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§ 268  Dnr KS 2024/000622-2 

Svar på e-förslag 5/24 - Begränsa tidsspannet för 
fyrverkerier 

Kommunstyrelsens beslut 
1. E-förslag nr 5/24 genomförs med hänvisning till yttrandet från säkerhetsavdelningen.  
 
2. Kommunstyrelsens kansli får i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen med förslag på 
ändring i § 17 i de lokala ordningsföreskrifterna enligt föreliggande förslag för att lyfta till 
kommunfullmäktige.  

Ärendet 
I e-förslag 5/24 föreslås att Oskarshamns kommun begränsar tidsspannet för när det är tillåtet att 
skjuta fyrverkerier på nyårsafton. Förslaget har därefter fått stöd av tillräckligt många röster för att 
tas upp för politisk behandling.  
 
När ett e-förslag tagits upp för politisk behandling hanteras det på tre olika sätt:  

- E-förslaget genomförs  
- E-förslaget genomförs delvis  
- E-förslaget genomför inte  

Yttrande från säkerhetsavdelningen  
Grundförutsättningen för att använda pyrotekniska varor är att man har tillstånd från 
Polismyndigheten. Detta följer av 3 kap. 7 § ordningslagen (1993:1617).  
 
Det finns dock en lång tradition i Sverige att kommuner i sina lokala ordningsföreskrifter gör 
undantag från detta krav någon eller några dagar per år. Gällande nyårsafton kommer traditionen 
ursprungligen från att man med smällare skulle skrämma bort onda makter inför det nya året. På 
landsbygden kunde man vid midnatt gå ut och skjuta ett skott i varje väderstreck. 
Traditionen med fyrverkerier har över tid sedan spridits sig till att omfatta även valborgsmässoafton 
och påskafton.  
 
Variationen kring hur Sveriges kommuner hanterar detta rör sig mellan att inte göra något undantag 
alls från ordningslagen, till att man gör undantag för en, två eller alla tre av dessa dagar.  
Vidare varierar undantagen kring vilka klockslag de gäller - från hela dagar ner till endast ett par 
timmar runt midnatt. I de allra flesta fall sträcker sig undantaget in till klockan 01:00 påföljande dag. 
 
Variationen mellan länets tolv kommuner skiljer sig inte från Sverige i övrigt. Två kommuner saknar 
undantag helt, fyra gör undantag på nyårsafton - från hela dygnet ner till ett par timmar runt 12-
slaget, en kommun undantar både valborgsmässoafton och nyårsafton och fem kommuner gör 
undantag för alla tre dagarna påskafton, valborgsmässoafton och nyårsafton. 

Förslag på förändring av § 17 i de lokala ordningsföreskrifterna 
Förslagsställaren anser ”… att Oskarshamns kommun ska begränsa tidsspannet när det gäller 
fyrverkerier på nyårsafton …som många andra kommuner i länet…”. 
 
När man jämför länets kommuner finns det som beskrivits ovan ingen tydlig praxis, men flertalet av 
kommunerna har någon begränsning av tidsspannet då undantaget gäller.  
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Om Oskarshamns kommun väljer att införa en tidsbegränsning av undantaget på fem timmar - från 
klockan 20:00 nyårsafton fram till och med 01:00 nyårsdagen, skulle det innebära att kommunen 
placerar sig i ”mellanskiktet” bland länets tolv kommuner. 
 
Detta skulle dels tillmötesgå förslagsställarens önskemål, dels innebära att det även fortsatt är tillåtet 
att använda fyrverkeri kring tolvslaget, samtidigt som man behåller invånarnas möjlighet att skjuta 
raketer lite tidigare på kvällen så att även yngre barn får möjligheten att uppleva det innan de 
somnar. 
 
Därför föreslås följande förslag till ändring i § 17 i de lokala ordningsföreskrifterna:  

Fyrverkeri och andra pyrotekniska varor 
17 § 

Det är inom samtliga tätorter i Oskarshamns kommun endast tillåtet att använda pyrotekniska varor 
på nyårsafton samt därpå följande dag till kl. 01:00 från kl. 20:00 på nyårsafton fram till kl. 01.00 
påföljande dag. Under övriga tider på året krävs alltid tillstånd från polismyndigheten. Avfyringsplats 
och nedslagningsplats får inte vara närmare bostadsbyggnad än 25 meter. 

Det är alltid förbjudet att använda pyrotekniska varor på innetorget Flanaden (mellan 
Hantverksgatan – Västra Torggatan) samt på Lilla Torget och Stora Torget. 
 
För att göra en förändring i de lokala ordningsföreskrifterna krävs ett beslut från kommunfullmäktige. 
Ändringarna börjar gälla omedelbart efter beslutet. Efter beslut ska förändringarna anmälas till 
Länsstyrelsen som avgör om de håller juridiskt, då har Länsstyrelsen tre veckor på sig att granska 
föreskrifterna. Om Länsstyrelsen förlänger tidsprövning ska Länsstyrelsen inom perioden besluta om 
tillfälligt upphävande för den tid som prövningen pågår 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget innebär att barn som är så små att de sover delar av dagen inte längre riskerar att störas 
av smällar från pyroteknik. I övrigt bedöms inga särskilda konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-10-17, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande; 
 
- E-förslag nr 5/24 genomförs med hänvisning till yttrandet från säkerhetsavdelningen.  
- Kommunstyrelsens kansli får i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen med förslag på 

ändring i § 17 i de lokala ordningsföreskrifterna enligt föreliggande förslag för att lyfta till 
kommunfullmäktige. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, säkerhetsavdelningen  
E-förslag 5/24 
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Skickas till 

För åtgärd: 
Kommunsekreteraren  

För kännedom:  
Tekniska kontoret   
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§ 269  Dnr KS 2024/000682-2 

Svar på e-förslag 8/24 - Fri parkering 

Kommunstyrelsens beslut 
E-förslag nr 8/24 genomförs delvis.  

Ärendet 
I e-förslag 8/24 föreslås att fri parkering införs i centrum. Förslaget publicerades för omröstning och 
53 personer har stöttat förslaget.  
 
När ett e-förslag tagits upp för politisk behandling kan det hanteras på tre olika sätt:  

- E-förslaget genomförs  
- E-förslaget genomförs delvis  
- E-förslaget genomförs inte  

Yttrande från tekniska kontoret  
Det finns många utmaningar när det gäller parkeringsfrågorna som är särskilt viktiga att belysa i 
mindre kommuner. Inte sällan är befolkningsmässigt mindre kommuner förhållandevis stora till ytan 
vilket gör det svårare att gå och cykla samtidigt som det mindre befolkningsunderlaget innebär att de 
ekonomiska förutsättningarna för att upprätthålla ett konkurrenskraftigt kollektivtrafikutbud sämre. En 
lägre befolkningstäthet gör också att underlaget för mindre delningstjänster som exempelvis 
bilpooler. Sammantaget finns det inte lika många rimliga alternativ till bilen i mindre kommuner.  
 
2023-05-08 antog kommunfullmäktige förslaget till upplägg för återinförande av parkeringsavgifter. 
Förslaget innebär att de parkeringsplatser i centrum som tidigare reglerats med parkeringsskiva 
istället skulle regleras med avgifter efter 1 juli 2023. I förslaget tillskapades fyra ytor för gratis 
korttidsparkering (30 min) för att kunna göra korta ärenden i centrum. Fastigheterna Iris 3 och Iris 4 
avgiftsfria med parkeringstid 1 tumme.  
 
Under hösten 2023 genomfördes en utvärdering av parkeringsavgifterna i centrum tillsammans med 
olika intressegrupper. Dessa samråd resulterade i att kommunstyrelsen i februari 2024 beslutade om 
en rad förändringar av parkeringsavgifterna i centrum. Bland annat blev samtliga parkeringar i 
centrum avgiftsfria på lördagar, dock kvarstår tidsregleringen för respektive parkering. Utan 
tidsreglering kommer de centrala platserna kunna nyttjas för boendeparkering vilket motverkar syftet 
med fler besökare till centrum på lördagar.  
 
Sammanfattningsvis är parkeringsavgifter ett av flera möjliga styrmedel för att kunna arbeta 
strategiskt med parkering i centrum. Att erbjuda fria parkeringar för ökad handel innebär istället att 
parkeringsplatserna i centrum riskerar att ockuperas av långvarig arbetsplats- och boendeparkering. 
Erfarenheterna från perioden med p-skiva på samtliga parkeringsplatser i centrum var att just dessa 
typer av parkeringar ökade. Tekniska kontoret delar förslagsställarens önskan om en levande 
stadskärna. Beslutet om avgiftsfri parkering på lördagar fattades med intentioner om att bidra till 
detta.  

Konsekvenser för barn och unga 
Oskarshamns kommun arbetar för säkra cykelbanor, cykelparkeringar och tillgänglig kollektivtrafik 
för att ge barn och unga möjligheter att röra sig tryggt och självständigt i trafiken.  
  

Comfact Signature Referensnummer: 164959SE



     
    PROTOKOLL Sida 36 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-10-22 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

 
Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att utskottet bör föreslå kommunstyrelsen att delvis 
genomföra e-förslaget. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-10-
15 § 109, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD), Karl-Erik Gustavsson (L), Ingemar Lennartsson (KD) yrkar på att e-förslaget ska 
genomföras.  
 
Ordföranden meddelar att det finns två förslag till beslut, förslaget från utskottet och yrkandet från 
Leif Axelsson (SD) med flera och att dessa ska prövas mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
detta.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
förslaget från utskottet och avslå yrkandet från Leif Axelsson (SD) med flera.  
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning. Ordföranden godkänner detta.  

Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP) 
Kustlandspartiet tycker att p-skiva ska återinföras enligt tidigare modell, fast med en bättre 
anpassning till boendeparkering. Detta ska ske under kommande budgetår. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
E-förslag 8/24  
KSNAT 2024-10-15, § 109 

Skickas till  

För åtgärd:  
Kommunsekreteraren  

För kännedom:  
Tekniska kontoret/Gatuchefen  
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§ 270  Dnr KS 2024/000106-2 

Svar på motion nr 2/24 - Invandringens kostnader för 
kommunen 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Motion nr 2/24 avslås med hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten.  

Ärendet 
I motion inskickad av Leif Axelsson (SD) föreslås att kommunfullmäktige bör besluta att 
invandringens kostnader redovisas separat i boksluten.  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten  
Sverigedemokraterna föreslår i motionen att kommunen årligen ska redovisa kostnaderna för 
invandring och hänvisar till att det är ett område i behov av ökad transparens.   
 
Att genomföra en separat redovisning av invandringens kostnader går inte att genomföra. Detta 
beror på att gruppen invandrade inte är homogen vilket gör det närmast omöjligt att ge en fullständig 
bild av de kostnader som efterfrågas i motionen. Förutom de få insatser som är inriktade specifikt på 
integration och etablering så påverkar invandrade personer den kommunala budgeten lika olika som 
infödda personer utifrån sin unika livssituation.  
 
Den invandrade tar del av vägnät, skola, omsorg och andra kommunala tjänster på lika villkor som 
den infödde, det vill säga utifrån behov. Intäkter i form av skatteintäkter och 
kostnadsutjämningsbidrag går inte att följa upp på individnivå vilket gör att sammanställningen inte 
är möjlig att genomföra. Den invandrade betalar in skatt på arbete på samma sätt som den som är 
född i landet. Det finns även gränsdragningsfrågor kring vilka personer som ska anses ligga till grund 
för särredovisningen, om den ska ske livslångt eller under en begränsad period för dessa individer. I 
gruppen finns exempelvis personer från våra grannländer, personer som kommit hit för arbete eller 
studier och personer som invandrat som anhöriga till andra än flyktingar, vilket ytterligare visar 
komplexiteten att redovisa kostnader och intäkter utifrån födelseland eller skäl för bosättning.  
 
Om en speciell utgifts- eller intäktspost ska redovisas särskilt utöver vad lag kräver bör det vara på 
grund av att det finns ett uttalat mål som fullmäktige önskar uppnå. I nuvarande budget med 
verksamhetsplan för Oskarshamns kommun finns inget mål som anknyter till att följa upp 
invandringens kostnader varför motionen bör avslås.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte innebära några särskilda konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att motion nr 2/24 avslås med 
hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-10-15, § 191, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Motion 4/24  
KSAU 2024-10-15, § 191 
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§ 271  Dnr KS 2024/000681-2 

Yttrande över Mönsterås kommuns avfallsplan för 
perioden 2024-2034 

Kommunstyrelsens beslut 
Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande godkänns och översänds som Oskarshamns kommuns 
yttrande över Mönsterås kommuns samrådsförslag till avfallsplan för perioden 2024-2034. 

Ärendet 
Enligt miljöbalken ska alla kommuner ha en renhållningsordning som ska bestå dels av föreskrifter 
om hantering av avfall, dels en avfallsplan. Förslag till ny avfallsplan för Mönsterås kommun är 
utställd för samråd under tiden 23 september till och med 3 november 2024. 
 

Bakgrund 
Innehållet i en kommunal avfallsplan regleras genom Naturvårdsverkets föreskrifter om kommunala 
avfallsplaner för förebyggande och hantering av avfall (NFS 2020:6). Enligt föreskriften ska 
avfallsplanen omfatta mål och åtgärder för att förebygga och hantera avfall som uppkommer i 
kommunen. Mål och åtgärder ska utgå från de nationella miljökvalitetsmålen, etappmålen och andra 
relevanta mål, strategier och planer samt den s.k. avfallshierarkin1 som anger en prioritering av hur 
avfall ska omhändertas för att på bästa sätt bidra till en långsiktigt hållbar samhällsutveckling. I första 
hand, ska vi på olika sätt säkerställa att avfall inte uppstår. Om avfall trots allt uppstår, ska det 
återbrukas eller återvinnas. Deponering av avfall ska i största möjliga mån undvikas. Planen ska 
omfatta en beskrivning av hur mål och åtgärder kommer att följas upp. I planen ska även ingå en 
beskrivning av de styrmedel som kommunen avser använda för att uppnå målen och genomföra 
åtgärderna. I planen ska även ingå en bedömning av om det finns behov av nya insamlingssystem 
och anläggningar samt avfallsflödenas framtida utveckling. Uppgifter om nedlagda deponier ska 
också inkluderas.  
 
Mönsterås kommun har gjort bedömningen att avfallsplanen medför betydande positiv 
miljöpåverkan, och att en strategisk miljöbedömning därför ska genomföras och en 
miljökonsekvensbeskrivning upprättas. Syftet med den strategiska miljöbedömningen är att 
identifiera, beskriva och bedöma miljöeffekter vid arbete med och beslut om planer och program så 
att en hållbar utveckling främjas. Mönsterås kommun bedömer att avfallsplanen om den genomförs, 
kommer att skapa goda förutsättningar att bidra till att en hållbar avfallshantering uppnås i 
kommunen samt bidra till att de nationella och internationella miljömålen nås. 
Av de åtgärder som Mönsterås kommun föreslår i samrådsförslaget kan nämnas olika typer av 
kampanjer, fastighetsnära insamling av förpackningar och tidningar, möjlighet att sortera avfall i den 
egna verksamheten, ny återvinningscentral på Mörkeskogs avfallsanläggning, inventering och 
riskklassning enligt Naturvårdsverkets metodik MIFO as 2 av nedlagda deponier, skräpplockardagar 
inom ramen för ”Håll-Sverige rent”, m.m.  

Yttrande från kansli och utvecklingsenheten 
Oskarshamns kommun utövar den lagstadgade avfallshanteringen genom ett avtal med Kretslopp 
Sydost, ett kommunalförbund med åtta kommuner i sydöstra Sverige. Oskarshamns kommun delar 
därför avfallsplan med ytterligare sju kommuner. För närvarande håller vi nu på att upprätta en 

 
1 EU:s ramdirektiv för avfall och 15 kap i miljöbalken 
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handlingsplan kopplad till avfallsplanen, i syfte att säkerställa genomförandet av avfallsplanens mål 
och åtgärder i Oskarshamns kommun. Vi kan därför till stor del känna igen de utmaningar som 
Mönsterås kommun har att förhålla sig till. På utvecklingsenheten arbetar vi med 
hållbarhetsaspekten som grund. Frågor som rör avfall har en stark koppling till hållbar utveckling. 
Frågorna har också, precis som Mönsterås kommun konstaterar, koppling till samhällsplanering 
generellt, nedskräpning och den upplevda servicen. 
 
Kansli och utvecklingsenheten tycker spontant att Mönsterås kommuns förslag till avfallsplan är 
oerhört väl genomarbetad och ambitiös, samt att de bedömningar som görs är väl underbyggda och 
analyserade. Mål och åtgärder är tydliga och har därmed stor chans att uppnås. Vi vill också lyfta 
den tydliga ansvarsfördelning som finns i förslaget samt återkoppling till kommunfullmäktige på 
årsbasis. Detta tror vi är viktiga framgångsfaktorer när det gäller möjligheten att nå målen och på så 
sätt bidra till en ökad cirkularitet i kommunen. Vi tycker vidare att det är ett intressant och 
nytänkande angreppssätt att göra en miljöbedömning med motiveringen att planen kan antas 
medföra betydande miljöpåverkan, trots att den förväntas bli positiv, snarare än negativ. 
 
De detaljerade målen förefaller i hög grad vara mätbara. I några av målen är det dock otydligt vad 
den målsatta förändringen ska jämföras mot. Som exempel kan nämnas mål 1 (målområde 1) som 
anger att ”till år 2034 ska mängden mat- och restavfall från hushåll och verksamheter med 
hushållsliknande avfall minska med minst 20 %”. Genom att lägga till exempelvis ”jämfört med 
basåret 2024” tror vi att målet blir lättare att följa upp. Ett annat exempel är mål 2 (målområde 3) där 
vi tror att det kan underlätta att beskriva hur andelen förpackningar och tidningar som slängs i 
restavfallet ska mätas (vikt-% i förhållande till vikten hushållsavfall eller vikt-% i förhållande till 
mängden förpackningar, etc). Vi ser också gärna en koppling mellan respektive mål och mål i 
övergripande styrdokument, ex. FN:s globala mål inom ramen för Agenda 2030. 
 
I övrigt har kansli- och utvecklingsenheten i Oskarshamns kommun inga synpunkter på Mönsterås 
kommuns samrådsförslag. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte medföra några negativa konsekvenser av betydelse.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att Kansli- och 
utvecklingsenhetens yttrande godkänns och översänds som Oskarshamns kommuns yttrande över 
Mönsterås kommuns samrådsförslag till avfallsplan för perioden 2024-2034. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-10-15, § 192, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Missiv Mönsterås kommuns samrådsförslag 
KSAU 2024-10-15, § 192 
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Skickas till 
Mönsterås kommun  

För kännedom: 
Hållbarhetsstrategen 
Gatuchefen 
Samhällsbyggnadschefen  
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§ 272  Dnr KS 2024/000702-3 

Yttrande över E.ONs nätutvecklingsplan 2024-2025 

Kommunstyrelsens beslut 
Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande godkänns och översänds som Oskarshamns kommuns 
yttrande över E: ONs förslag till nätutvecklingsplan 2024-2025. 

Ärendet 
Alla svenska elnätsföretag ska vartannat år ta fram och offentliggöra en nätutvecklingsplan med start 
2024. E.ONs nätutvecklingsplan följer den mall och de instruktioner som lämnats från 
Energimarknadsinspektionen (Ei) i vägledning och föreskrift EIFS 2024:1. Nätutvecklingsplanen är 
ute på samråd från den 15 september 2024 fram till den 25 oktober. Inkomna yttranden redovisas 
och bemöts i en samrådsredogörelse som redovisas tillsammans med nätutvecklingsplanen den 31 
december 2024. 
 
Under rubriken Bakgrund nedan görs en sammanfattning av innehållet i nätutvecklingsplanen, med 
fokus på Kalmar län. Planen i sin helhet går att ta del av på Nätutvecklingsplan (eon.se). 

Bakgrund 
E.ON Energidistribution AB (E.ON) äger ungefär en fjärdedel av Sveriges elnät, bestående av både 
regionnät och lokalnät. Lokalnät har normalt sett spänningsnivåer lägre än 30 kV. Motsvarande 
spänningsnivå för regionnät är 30 kV och uppåt. De flesta av E.ONs kunder är anslutna till ett 
lokalnät, men kunder med stor förbrukning eller stor produktion är anslutna direkt till regionnätet. 
Regionnät med spänningsnivåer på 130 kV är i sin tur anslutna till stamnätet som drivs av Svenska 
kraftnät. E.ON bedriver nätverksamhet genom s.k. nätkoncession för linje eller -område i en stor del 
av södra Sverige och Kalmar län. I praktiken innebär det att E.ON har ensamrätt att distribuera el till 
kunder i dessa områden.  
 
E.ONs kunder utgörs framför allt av elkonsumenter (hushåll, företag och organisationer). Bland 
kunderna finns också ett antal elproducenter och andra elnätsföretag med angränsande elnät (ex. 
Oskarshamn Energi). Det svenska elnätet byggdes ut i stor omfattning under 70- och 80-talen för att 
vara anpassat till transport av el från stora kraftverk till konsumenter. Dimensioneringen utgick från 
den då prognostiserade samhällsutvecklingen. I dag råder ett helt annat läge med många lokala 
producenter av sol- och vindkraft som tillkommit, en omfattande digitalisering och elektrifiering av 
samhällsfunktioner, m.m. E.ON har nu fler anslutningsförfrågningar än någonsin tidigare där många 
dessutom efterfrågar stora effekter. För att möjliggöra nyanslutningar och hantera ändrade 
effektbehov vill E.ON utveckla elnätet proaktivt för att säkerställa framtida behov.  
 
I nätutvecklingsplan 2025–2034 har E.ON simulerat effektflödet i regionnätet för att bedöma 
kapacitetsläget och även tagit hänsyn till begränsningar i lokalnätsstrukturen och begränsningar mot 
överliggande nät. Därefter har de analyserat risken för begränsningar framåt i en helhetsbedömning, 
där olika riskfaktorer och scenarier studeras. På kort och medellång sikt bedömer de att det finns en 
risk för lokala kapacitetsbegränsningar på nationell nivå. E.ON föreslår att hantering av riskerna ska 
ske med nyinvestering och nätförstärkning (reinvestering). Eventuellt kan dock ytterligare 
nätförstärkning genomföras först efter det att överliggande elnät åtgärdats. På lite längre sikt 
bedömer E.ON att planerade åtgärder är tillräckliga för att möta prognostiserat behov. Det är 
Energimarknadsinspektionen som beslutar om den intäktsram2 som ligger till grund för E.ONs 

 
2 De samlade intäkter som en nätkoncessionshavare högst får uppbära från nätverksamheten under en 
tillsynsperiod som beslutas av Ei. 
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möjlighet att investera i elnätet. E.ON presenterar i sin nätutvecklingsplan en investeringsprognos på 
30 miljarder fram till 2027 och en fortsatt mycket hög investeringstakt bortom 2030. 
I nätutvecklingsplanen presenteras ett urval av beslutade nyinvesteringar i regionnätet som är av 
betydelse för att hantera de risker för nätkapacitetsbegränsningar som identifierats. Därtill pågår ett 
omfattande arbete med att förstärka lokalnätet runt om i Sverige. I och med det ökande 
effektbehovet ser E.ON att behovet av flexibilitetslösningar3 blir större. Dessa kan användas i väntan 
på traditionell nätförstärkning eller som alternativ eller komplement till traditionell nätförstärkning. 
E.ON genomför kontinuerligt prognoser för framtida effektbehov. I figuren nedan redovisas det 
prognostiserade effektbehovet i Kalmar län. 

 
 
Det ökande effektbehovet i länet drivs i stor utsträckning av elektrifieringen av fordonsflottan, men 
även av tillkommande större anslutningar och exploateringar. I länet finns ett stort intresse av att 
ansluta batterilager, vilket kan komma att påverka kapacitetsläget. Även nya stora punktlaster i form 
av produktion kan bli aktuella i Kalmar län och i så fall påverka kapacitetsläget framöver. 
Regionnätet i Kalmar län är tätt sammankopplat med regionnäten i både Blekinge, Jönköping och 
Kronobergs län. För att öka kapaciteten i Kalmar län behöver kapaciteten förstärkas i Jönköpings 
län. På liknande sätt är de beslutade förstärkningarna i Kalmar län en förutsättning för att delar av 
Blekinge ska kunna möta prognosen. 
 
För att möta det växande effektbehovet i länet gör E.ON ett större antal kapacitetshöjande 
investeringar (nyinvesteringar och reinvesteringar) i befintliga stationer och regionnätsledningar. I 
Oskarshamns kommun nämns tre stycken reinvesteringar i station, varav två har planerad 
driftsättningsperiod 2025-2026 och en är under övervägande, samt en nyinvestering i station som 
inväntar tillstånd med driftsättningsperiod 2026-2027. Enligt aktuell prognos finns det ett 
uppåtgående behov av flexibel effekt och energi i de delar av Kalmar län där E.ON har elnät under 
något eller några av de kommande 10 åren. I länet finns många anslutningsförfrågningar som ännu 
inte utretts och därför inte är med i prognosen. I Kalmar län drivs i dagsläget inga 
flexibilitetsmarknader. Huruvida denna typ av lösning behöver implementeras är något som E.ON 
utvärderar löpande. De planerade projekten i Kalmar län kommer att öka kapaciteten, men de är inte 
tillräckliga för att möta prognosen. Därför föreslås ytterligare utredningar i syfte att identifiera 
lämpliga åtgärder. 
 
E.ON menar avslutningsvis, att utbyggnaden av elnätet till följd av rådande energiomställning ställer 
höga krav på dem som elnätsföretag. De behöver därför balansera ökande kostnader för sina 

 
3 Ex. flexibilitetsmarknader, villkorade avtal eller tekniska alternativa lösningar.  

Comfact Signature Referensnummer: 164959SE



     
    PROTOKOLL Sida 44 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-10-22 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

kunder med utvecklingen av ett smart och robust elnät. För att möta samhällets behov krävs det att 
de utvecklar nya sätt att arbeta och fördjupar sina samarbeten med samhällets aktörer och sina 
kunder, befintliga som nya. På sikt ser E.ON att de kommer att möta det växande effektbehovet 
genom beslutade och kommande elnätsförstärkningar tillsammans med fortsatt utveckling av 
flexibilitetslösningar såväl på nationell nivå som i region Kalmar län.  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten 
Kansli- och utvecklingsenheten ser mycket positivt på att E.ON i sitt samrådsförslag arbetat 
metodiskt och proaktivt med ett analytiskt och framåtlutat arbetssätt i syfte att bedöma behov av 
framtida kapacitet i elnätet. Vi uppmuntrar vidare den dialog och samverkan som förhoppningsvis 
etableras i och med Energimarknadsinspektionens krav på återkommande nätutvecklingsplaner. Vi 
hör ert budskap om utmaningar med att göra relevanta prognoser, både till följd av långa ledtider 
och på grund av sekretess. Oskarshamns kommun får, genom nätbolaget Oskarshamn Energi (som 
E.ON är delägare i) samma budskap. Vi vill emellertid ta tillfället att belysa några aspekter i vår 
kommun som kan ha påverkan antingen direkt eller indirekt på E.ONs bedömning.  
 
Oskarshamns kommun har en stark tillverkningsindustri. Allt eftersom centralorten vuxit, har nya 
verksamhetsområden kommit till. Inom området Kvastmossen strax väster om den södra infarten 
planeras för ett område med industrimark, Kvastmossens logistik och företagspark. 
Detaljplaneområdet omfattar cirka 178 hektar, varav halva arealen utgörs av industrimark. Platsen är 
strategisk med närhet till E22 och järnvägen. Detaljplanen antogs i Kommunfullmäktige 11 april 2022 
men ligger nu för överklagan hos Mark- och miljödomstolen. Intresset för industrimark inom det nya 
industriområdet har varit och är stort. De senaste åren har kommunen fått flera intresseförfrågningar 
med önskemål om bland annat höga effektuttag. 

Oskarshamns kommun är i stort behov av att locka nya invånare till kommunen för att klara såväl 
den nuvarande som den framtida kompetensförsörjningen. För detta behövs bostäder i attraktiva 
lägen utifrån olika behov. Samhällsbyggnadsnämnden i Oskarshamns kommun har därför fått i 
uppdrag av kommunstyrelsen att ta fram ett planprogram för området Kronoparken, lokaliserat 
väster om E22, mellan Oskarshamns sjukhus och planområdet Kvastmossens logistik och 
företagspark. Avsikten är att tillskapa uppemot 1 000 bostäder med fortsatta värden för rekreation 
och fritid samt samhällslokaler för alla åldrar. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har vidare fått i uppdrag av kommunstyrelsen att upprätta ny detaljplan 
för del av Ävrö 1:16. Detaljplanen syftar till att skapa möjlighet för nya etableringar inom fossilfri 
energi med tillhörande verksamheter. Planområdet ligger norr om Simpevarpshalvön inom 
fastigheten Ävrö 1:16 som är i privat ägo.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få några konsekvenser av betydelse för barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kansli- och utvecklingsenhetens 
förslag till yttrande godkänns och översänds till E:ON som Oskarshamns kommuns yttrande över 
förslag till nätutvecklingsplan 2024-2025. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-10-15, § 194, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten samt beslutar enligt följande:  
 
- Kommundirektören får i uppdrag att ta fram en sammanställning med en samlad bild över 

planerade och pågående projekt gällande elnät som en information till kommunstyrelsen.  
- Ärendet tas upp för planering på kommunstyrelsens presidiums möte i oktober.  
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning i ärendet. Ordföranden 
godkänner detta.  
 

Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP) 
Här ser vi ett tydligt på exempel på hur vårt mål på invånarantal påverkar företagens åtaganden och 
planering. Det har inget med själva ärendet att göra med det förtydligar politiken och relevansen i att 
vi har rimliga och korrekta siffror.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
E:ON underlag 
KSAU 2024-10-15, § 194, 

Skickas till 
E:on  

För kännedom: 
Landsbygdsutvecklaren  
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§ 273  Dnr KS 2023/000337-28 

Rapportering från ägardialoger med de kommunala 
bolagen och stiftelserna 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen. 

Ärendet 
Enligt beslut av kommunstyrelsen 2018-03-20, § 58, ska det finnas en stående ärendepunkt på 
kommunstyrelsens dagordning där resultatet av ägardialoger med de kommunala bolagen och 
stiftelserna rapporteras. 
 
Ordföranden konstaterar att inga nya ägardialoger, utöver den som redovisas på aktuell dagordning, 
har ägt rum sedan kommunstyrelsens senaste sammanträde. 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 274  Dnr KS 2024/000050-33 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen. 
 

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson informerar om aktuella frågor och projekt i kommun, bland annat 
enligt följande;  
 
- Aktuella prövningar i domstol, Kikeboskolan och Kvastmossen. 
- Tågseminarium i Hultsfred. Kommundirektören och kommunstyrelsens presidium har deltagit. 
- Pågående statliga kärnkraftsutredningar. Regeringens samordnare arrangerar i november ett 

seminarium i Jönköping. Oskarshamns kommun kommer att delta och bidra i seminariet.  
- Pågår formulering av ansökan om medel från Naturvårdsverket för att bidra till kompetens för 

byggnation av kärnkraft, den totala potten att ansöka om är 5 mkr.  
- Näringslivsranking. Kontakt med svenskt näringsliv om ny utbildningsomgång gällande service 

och bemötande för tjänstepersoner som möter näringslivet.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 275  Dnr 24-282 

Initiativärende från Ted Nyberg (SD)- Skrivelse om 
Oskarshamns sjukhus 

Kommunstyrelsens beslut 
Initiativärendet, innebärande förslaget att kommunstyrelsen ska ge ett uppdrag till 
kommundirektören att formulera en skrivelse till regionstyrelsen om Oskarshamns sjukhus enligt 
föreliggande beskrivning, avslås.  

Reservation  
Leif Axelsson (SD), Ted Nyberg (SD), Sven-Arne Ericsson (SD) och Ingemar Lennartsson (KD) 
reserverar sig mot förslaget till förmån för eget förslag i initiativärendet.  

Ärendet  
Ted Nyberg (SD) har lämnat ett initiativärende om Oskarshamns sjukhus, enligt följande:  

Slå vakt om Oskarshamns sjukhus  
Vi ser idag hur orosmolnen hopas för sjukvården i Oskarshamn. Då särskilt akutsjukvården. 
Förutsättningarna för att bedriva akutsjukvård har minskat drastiskt på Oskarshamns sjukhus de 
senaste två mandatperioderna, även om avlövningarna gjort sig påminda ända sen akutkirurgin togs 
bort. Exempel på vad som avlövats Oskarshamns sjukhus är följande: 
Akutkirurgin, intensivvårdsplatserna (IVA), Intermediärvårdsplatserna (MIMA), intagningsvårdplatser 
(ITVA), observationsplatser (MOA) och flera medicinplatser, bara för att nämna några. Dessa beslut 
om avveckling har lett till lägre patientflöden och därigenom högre patientkostnader per patient i 
Oskarshamn. Detta för att kostnader för byggnad, uppvärmning, avdelning och personal finns kvar 
men där kostnaden portioneras ut på färre patienter.  
 
Detta inger oro då det gäller framtiden för Oskarshamns sjukhus och dess berörda invånare med 
omnejd. Ett invånarantal som inte bara innefattar Oskarshamns ca 27 000 invånare, utan även de 
andra närliggande kommunerna som har Oskarshamns sjukhus som närmaste sjukhus. Det inger 
oro när förutsättningarna för att bedriva akutsjukvård på Oskarshamns sjukhus avlövats och minskat 
drastiskt på så kort tid. Samtidigt som dessa avlövningar sker på Oskarshamns sjukhus så 
genomgår ambulansverksamheten den största omorganisationen i mannaminne genom EU’s 
arbetstidsdirektiv. Den minskade förutsättningen att bedriva akutsjukvård på Oskarshamn sjukhus 
kommer öka belastning på ambulansverksamheten vilket i sin tur kan leda till att det saknas 
ambulanser i Oskarshamn när just du, din mamma eller ditt barn behöver en ambulans som allra 
mest. 
 
Utan en adekvat akutsjukvård i Oskarshamn så framstår Oskarshamns kommun som en mindre 
attraktiv kommun för både invånare och för företag. Närheten och tillgängligheten till en god och 
nära akutsjukvård för alla i vårt vidsträckta län kräver att det även för framtiden finns tre väl 
fungerande sjukhus i vår region, alla med en akutsjukvård värdiga namnet. Det är därför centralt att 
vi som förtroendevalda tydligt utfäster att det inte finns någon som helst tvekan om att vi inte 
accepterar den nedmontering av akutsjukvården som beslutats de senaste fem åren, samt att vi inte 
accepterar den vidare nedmonteringen av Oskarshamns sjukhus som inom kort ska upp på 
regionfullmäktiges agenda. 
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Vi kräver att Oskarshamns sjukhus finns kvar och att man återupprättar de verktyg, avdelningar och 
instanser som avlövats Oskarshamns sjukhus sedan 2019. Genom att återupprätta och återbygga 
den akuta förmågan i Oskarshamn ökar vi också tryggheten, tilliten och framtidstron hos våra 
medborgare. Det är lika viktigt för framtidstron och attraktiviteten för hela vår kommun som region, 
både då det gäller företags och människors vilja att bosätta sig här och att bli kvar här. 
 
Även om regionstyrelsen och regionfullmäktige äger frågan, så står inte Oskarshamns 
kommunstyrelse helt maktlösa inför vad som komma skall. Vi är en stark och stolt kommun och kan 
både påverka situationen med skrivelser, samtal och, om så behövs, påtryckningsmetoder. Det är av 
högsta vikt att kommunstyrelsen tydligt markerar sitt motstånd mot den pågående avvecklingen av 
akutsjukvården i Oskarshamn och istället kräver en säker återbyggnad av den akuta förmågan.  
 
Mot bakgrund av detta föreslår Sverigedemokraterna i Oskarshamn att: 
 
Kommunstyrelsen i Oskarshamn ger kommundirektören i uppdrag att omgående ta fram en skrivelse 
till Regionstyrelsen i Kalmar län som understryker vikten av att säkerställa och utveckla den akuta 
vården vid Oskarshamns sjukhus. Skrivelsen ska framhålla sjukhusets betydelse för Oskarshamns 
kommun och dess invånare, samt poängtera att en fungerande och tillgänglig akutsjukvård är 
avgörande för både nuvarande och framtida företagsetableringar i kommunen. 

Dagens sammanträde 
Ted Nyberg (SD) föredrar ärendet och yrkar tillsammans med Leif Axelsson (SD) och Ingemar 
Lennartsson (KD) bifall till förslaget i bifogat initiativärende. 
 
Andreas Erlandsson (S) yrkar avslag till förslaget med hänvisning till att regionstyrelsens presidium 
bjuds in till kommunstyrelsens sammanträde den 19 november.  
 
Ordföranden meddelar att det finns två förslag till beslut, förslaget från Ted Nyberg (SD) med flera 
samt yrkandet från Andreas Erlandsson (S) och att dessa ska prövas mot varandra. 
Kommunstyrelsen godkänner detta.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
yrkandet från Andreas Erlandsson (S) och avslå förslaget från Ted Nyberg (SD) med flera.  
 
Votering begärs och verkställs.  
 
Ja-röst bifall till Andreas Erlandssons (S) yrkande  
Nej-röst bifall till förslaget från Ted Nyberg (SD) med flera  
 
Efter avslutad votering visar resultatet 10 ja -röster, 4 nej-röster och 1 avstår och därmed har 
kommunstyrelsen beslutat att bifalla yrkandet från Andreas Erlandsson (S). Resultatet framgår av 
nästkommande sida i protokollet.  
 
Ted Nyberg (SD), Leif Axelsson (SD), Sven-Arne Ericsson (SD) begär att få lämna en 
protokollsanteckning. Ordföranden godkänner detta.  
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Protokollsanteckning från Ted Nyberg (SD), Leif Axelsson (SD), Sven-Arne Ericsson (SD) 
Vi i Sverigedemokraterna anser att det är av yttersta vikt att kommunstyrelsen gör allt som står i vår 
makt för att säkra och stärka Oskarshamns sjukhus och dess akuta förmåga. De senaste årens 
neddragningar har redan haft negativa effekter, och att invänta ytterligare beslut från regionstyrelsen 
utan att agera riskerar att förvärra situationen. Vi ser att sjukhusets framtid, särskilt den akuta 
vården, står på spel, och vi befarar att en fortsatt avlövning kommer att ha långsiktigt förödande 
konsekvenser både för sjukhuset och för Oskarshamns attraktivitet som bostads- och företagsort. Att 
vänta med att ta ställning är att riskera att ytterligare en dominobricka faller – med stora 
konsekvenser för våra invånare och kommunens framtid. 

Resultat i votering § 275   

Nr Ledamot Tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 

 
 1. Anton Sejnehed (S) 

 
 

x   

 
 2. Marie Holmgren (S) 

 x   

 
 3. Sofia Gerhardsson (S) 

 
 

x   

 
 4. Yvonne Bergvall (S) 

 
 

x   

 
 5. Lucas Lodge (M) 

 x   

 
 6. Rolf Lindström (M) 

 x   

 
 7. Robin Hanzl (M) 

 
 

x   
 

 
8. 

 Leif Axelsson (SD) 
 
 

 x  

 
9. Sven-Arne Ericsson (SD) 

  x  

 
10. Johanna Bäckström Wörmke (SD) 

Ted Nyberg (SD)   x  

 
11. Ingemar Lennartsson (KD) 

  x  

 
12. Karl-Erik Gustavsson (L)  

   x 

 
13. Fredrik Jonasson (V) 

 x   

 
14. Magnus Larsson (C) 

Veronica Guljas (V)  x   

 
13.  

Andreas Erlandsson (S) 
 

 
 

 
x 
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§ 276 
 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut  
Nedanstående ärenden noteras som anmälda.  
 
• KS 2022/000698 DOM - Laglighetsprövning enligt kommunallagen avseende 

äldreboendena i Misterhult, Hultgården/Charlottagården. 
Målnr: 3637-23 
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§ 277 
 

Anmälan av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut  
Nedanstående delegationsbeslut noteras som anmälda.  
 
• KS 2024/000729 Beslut om att utse representanter till planeringsgrupp för 

Oskarshamnsforum 
• KS 2024/000330 Styrande dokument- Rutin för lönebildningsprocessen 
• KS 2024/000078 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 

sammanträde den 2024-10-15 - Återrapportering efter 
beslut om dispens för området personlig assistans 

• KS 2024/000402 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-10-15 - Återrapportering efter 
återremittering av ärende- Avsteg från regler om dygnsvila 
för avdelning Eriksgatan inom OF 

• KS 2024/000569 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-10-15 - Pris för personallunch 
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